
Z A P I S N I K

sa  18.  sjednice  OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO,  održane  dana  28.  studenog
2014. godine, s početkom u 09.00 sati u uredu općinskog načelnika.

NAZOČNI vijećnici: Ljubo Jurica, Tonči Grgurević, dr. Tonći Šarić, Stjepan Jurica (došao u
09.20 sati), Annette Mufić Trojković,  Ivan Ivelja, dr. Anita Jančić Lešić i dr. Ivan Čučević.

OSTALI NAZOČNI: Leo Katić, načelnik, Marčelino Simić, zamjenik načelnika, Anita Lešić,
JUO, Ivo Čihoratić, JUO, Gordana Šutić JUO, Lučijano Sangaleti, v.d. direktor Komunalca
d.o.o., i  Antoni Jurica.

Sjednica se snima diktafonom.

Predsjednik je otvorio sjednicu, pozdravio nazočne, utvrdio da je na sjednici nazočno osam
vijećnika i da Vijeće može pravovaljano odlučivati. pa je predložio sljedeći

DNEVI RED:

1. Usvajanje zapisnika sa 16. i 17. sjednice OVL, 
2. Polaganje prisege vijećnika, 
3. Odluka o izmjenama i dopunama Proračuna za 2014., 
4. Proračun za 2015. godinu, 
5. Financijsko izvješće – Komunalac d.o.o., 
6. Vijećnička pitanja. 

Ovakav predloženi dnevni red  jednoglasno je prihvaćen.

RAD PO PREDLOŽENOM DNEVNOM REDU

TOČKA 1 USVAJANJE ZAPISNIKA SA 16. I 17.  SJEDNICE OVL

LJUBO JURICA: U materijalima ste dobili zapisnike sa 16. i 17. sjednice Općinskog vijeća.
Ima li primjedbi.

Nakon  obavljenog  glasovanja,  predsjednik  je  utvrdio  da  je  zapisnik  sa  16.  sjednice
jednoglasno usvojen,  a  zapisnik sa 17.  sjednice  usvojen je  sa 6 glasova „za“ i  dva glasa
„suzdržan“. 

TOČKA 2. POLAGANJE PRISEGE VIJEĆNIKA

LEO  KATIĆ:  Pošto  pročelnice  nema  iz  zdravstvenih  razloga,  dopustite  meni  da  kažem
nekoliko  rečenica.  Temeljem Statuta  i  Poslovnika  koji  govori  o  prestanku  mandata,  kada
prestaje mandat vijećniku i tu piše, između ostaloga, i danom pisane ostavke. Vijećnica Ivana



Ivelja je u roku, tj. 8 dana, podnijela pisanu ostavku na članstvo u Općinskom vijeću, a čime
se je otvorio postupak davanja prisege vijećnika, u ovom slučaju je to slijedeći sa Nezavisne
liste nositelja dr. Tonćija Šarića, a to je Antoni Jurica. Stekli su se svi preduvjeti da  Antoni
Jurica da prisegu, pa u tom smislu bi on trebao pročitati tekst prisege i potpisati. Tim činom
postaje član Općinskog vijeća Općine Lastovo. 

Antoni Jurica čita prisegu člana Općinskog vijeća.

LEO KATIĆ: Ovim činom Antoni Jurica je postao član Općinskog vijeća.

TOČKA  3.  ODLUKA  O  IZMJENAMA  I  DOPUNAMA  PRORAČUNA  ZA  2014.
GODINU

LEO KATIĆ: Prije nego što Anita Lešić da očitovanje na ovaj Rebalans, ja ću reći nekoliko
riječi.  Rebalans  Proračuna  je  dokument  koji  zapravo  rješava  stvarno  stanje  Općinskog
proračuna Općine Lastovo. Sa ovim Rebalansom Proračuna mi bi ovu proračunsku godinu
završili na način kako je ovdje navedeno. Ne znam koliko ste imali vremena ući u pozicije
Rebalansa,  vidljivo  je  da  je  došlo  do smanjenja  određenih  stavki,  normalno  iz  određenih
razloga. Jedno od smanjenja, najveće, je došlo u poziciji Sozanj, znači mi smo u Proračunu za
2014. godinu imali cjelokupnu investiciju, tako smo u lipnju ove godine uspjeli promijeniti
Osnovni ugovor između Općine i Fonda u smislu postotka sufinanciranja. Ugovor je tada bio
60:40, a sada je 90:10, znači Općina mora osigurati 10%, što je bilo vrlo teško, ali smo uspjeli
i za ovu godinu smo potpisali Dodatak Ugovora s kojim smo ušli u investiciju I. faze deponija
Sozanj koja iznosi cca 1,5 milijun kuna koje moramo realizirati do kraja ove godine da bi
aktivirali osigurana sredstva za 2015. godinu u preostalom iznosu od 3,5 milijuna kuna, a što
znači da kako smo mi Općina u visokom stupnju izvodivosti,  mi slijedeće godine moramo
zatvoriti Sozanj, završiti. Da ne bi plaćali penale, moramo završiti investiciju deponija Sozanj,
i unaprijed moram reći, a to je vidljivo u Proračunu i projekcijama, da ćemo u završnoj fazi
realizacije  deponija  Sozanj,  vršiti  izmjene  i  dopune  građevne dozvole  jer  ćemo  na  istom
prostoru na rezervaciji  reciklažnog dvorišta,  koja  je i  sada u građevinskoj  dozvoli,  staviti
projekt reciklaže sa pretovarnom stanicom i onda je završena cijela priča. To znači, da bi došli
u situaciju da ga završimo, da riješimo i problem reciklaže i pretovarne stanice, a do odvoza
smeća sa otoka, a o tom po tom. Što se tiče Lastova mi moramo rješavati naše probleme, a ne
da ih rješava netko drugi. Zato je došlo do smanjenja, u Proračunu  2015. godini se to vidi da
su to osigurana sredstva, a sada Anita može reći nešto više. 

ANITA LEŠIĆ: Uz ovo što je načelnik već rekao, možda će trebati ukratko se osvrnuti na
neka smanjenja, pa ću ja redom. 
Imamo stavku plaći službenika u Općini, smanjenja od 100.000,00 kuna, to je rezultat što nam
je plaća u ovoj godini smanjenja za 10%, to se odražava i na plaću načelnika i imali smo
pročelnicu koja je bila zaposlena na 4 sata prvih 6-7 mjeseci, a sada je zaposlena na 8 sati,
stoga je došlo do uštede u JUO. Dalje se smanjuju nekakve stavke koje nisu ostvarene u ovoj
godini. Slijedeća bitna koju treba spomenuti je 600 tisuća kuna koji su se odnosili na vodovod
Skrivena Luka, a radi se o tome da nije da investicija nije odrađena, nego se radi samo o tome



da će to odraditi Komunalac, prema tome neće ići preko Općinskog proračuna.  Na Vrtiću isto
imamo  smanjenje  jer  su  i  oni  imali  smanjenje  plaće  koje  nema  veze  sa  nama,  nego  sa
odlukama Ministarstva prosvjete gdje su se smanjile plaće u prosvjeti, pa tako i u Vrtiću i u
programu socijalne  zaštite  imamo smanjenje od 1,6  milijuna  kuna,  a  odnosi  se  na Dom
umirovljenika, nije da se neće raditi, nego se prolongira u slijedeću godinu, što ćemo vidjeti
poslije u planu Proračuna za sljedeću godinu i u projekcijama za slijedeće dvije godine. 

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: U projektnoj dokumentaciji se isto smanjila jedna stavka?

ANITA LEŠIĆ: Zato što ne očekujem da će do kraja godine će se izvršiti sve to. Općenito je
nezgodno planirati  da li  će nešto biti 31.12. ili  01.01. jer radi se o jednom danu, onda se
najčešće ostavi u jednoj i u drugoj godini za slučaj da se dogodi u ovoj godini.

LEO KATIĆ: Treba se reći, da vijećnici znaju,  da smo prošli tjedan izfinancirali ono što je
nedostajalo  Glavnom projektu,  a  to  je  ujedinjenje  tri  parcele  u jednu.  To je  parcelacijski
elaborat, koji je bio sastavni dokument za Glavni projekat, ali isto tako i za ovaj projekat za
DUUDI-ja gdje smo mi prošli na prvome očitovanja u smislu darovanja, a radi se o česticama
zemlje koje su sastavni dio tog projekta. Cijeli jedan niz aktivnosti je koji govori o tome.
Znate da postoji ugovor sa izvođačem, da se radi Glavni projekat i nama je cilj da smo to
dobili što prije i da vodimo poziciju građevinske dozvole radi kandidiranja na Europskom
socijalnom fondu.

IVAN ČUČEVIĆ: Znači ova pomoć u kući je isto smanjena.

LEO KATIĆ: Da, došlo je do bitne reorganizacije  te službe i  koja funkcionira  na sasvim
drugim  principima  u  smislu  sufinanciranja.  Znači,  znamo  da  imamo  problem  sa
Ministarstvom socijalne skrbi, da je došlo, na žalost, da nema ugovora sa Ministarstvom o
sufinanciranju, došlo je do reorganizacije i došlo je do realno stvarnog stanja.

ANITA LEŠIĆ:  Tu treba reći da se smanjio ukupni iznos, ali se udio Općine povećao, jer nam
nedostaje potpora iz Ministarstva, što znači da se povećao udio Općine u financiranju Udruge.
Kada gledamo realno, nama se ovaj iznos povećao, a ne smanjio. 

ANNETTE  MUFIĆ  TROJKOVIĆ:  Do  sada  smo  dobivali  270.000,00  kuna  godišnje  od
Države,  to  ovu godinu nismo  dobili,  samo  za  prva  četiri  mjeseca,  tako  da  se  to  moralo
smanjiti, a zaista je Općina povećala svoj udio u  financiranju.

ANITA  JANČIĆ  LEŠIĆ:  Na  stranici  3.  imamo  kapitalne  pomoći  Komunalac,  znači
100.000,00 kuna je dano kapitalne pomoći Komunalcu.

ANITA  LEŠIĆ:  Radi  se  o  subvencijama  koje  nama  doznači  Županija  i  mi  ih  samo
proslijedimo Komunalcu, ali nisu bili planirani Proračunom, pa je bilo potrebno upisati.



ANITA JANČIĆ LEŠIĆ:  Znači ovdje je razlika između Plana 6 milijuna kuna, to je manje
više deponij . . . 

ANITA LEŠIĆ: Kada zbrojimo deponij, Dom umirovljenika to je to otprilike. To su glavni
razlozi, a ima još i sitnih iznosa.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ:  Stranica 3. dva puta se ponavljaju stavke, one se zbrajaju, je li tako?

ANITA LEŠIĆ:  Pošto  moramo  raditi  po  kontima  imamo  gore  zbrojenu  tricu  i  imamo
četvorku,  pa je zbrojena sva četvorka od dole, a u trici je zbrojena sva trica i onda je gore na
vrhu zbrojena i  trica i  četvorka.  Ja znam da je malo nerazumljivo,  ali  ja moram to tako,
Proračun mora tako izgledati.

ANNETE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Znam da je za ovu godinu gotovo, učinilo se što se učinilo,
primijetila sam da poticaji u razvoju gospodarstva, poticaji u poljoprivredi se od 38.000,00
kuna smanjio na 8.000,00 kuna, što mislim da je šteta. Ne znam što se tu točno planiralo, koji
je to poticaj, ali mislim da je to jedna važna grana za otok i da bi o tome trebalo voditi računa
i da se ide u taj poticaj, ne mora biti financijski, ima i drugih načina. 
Još sam primijetila pod program izgradnja komunalne infrastrukture, nigdje nema Ubli. Znači
imamo Zaklopaticu, Mihajla, Groblje itd. a Ubli se nigdje ne pojavljuje, što mislim da je to
nedostatak, jer treba voditi računa i o Ublima. 
Knežev dvor – vidim 60.000,00 kuna, što se tu namjerava?

LEO KATIĆ: Sve ono što pratimo, a Proračuni su postali oni koji prate određene natječaje i
programe,  pa  ću  odmah  odgovoriti  i  za  poljoprivredu.  Znači  svaki  naš  OPG-ovac  ili
poljoprivrednik koji se natječe u nešto, mi smo po Zakonu dužni sufinancirati taj projekt. U
ovom trenutku, u ovoj godini, nitko sa Lastova, na žalost, nije ušao u taj postupak gdje bi mi
naša sredstva udruživali sa Fondom za poljoprivredu. Znači, ovo nije stvar da mi kao Općina
ne želimo pomoći. Što se tiče infrastrukture, ona tu nije tako napisana, ali Općina Lastovo je
prije mjesec dana kandidirala projekt i zove se uređenje cijelog pojasa u Fondu za turizam.
Prema tome, mi smo oni koji, bez obzira na Proračun, to kandidiramo, samo što tu može biti
samo  to  što  ti  govoriš  da  nije  naslovljeno,  mislim  da  je  u  2015.  napisano  imenom  i
prezimenom, jer se taj projekt tako zove. Što se tiče Kneževa dvora, na žalost prva ostavina
nije uspjela, jer jedan od nasljednika, tj. njegov odvjetnik se nije pojavio. Druga je 05.12. i mi
smo izgubili prvi otvoreni poziv u Ministarstvu kulture. Neophodno je da jedan slijednik tog
dvora, neosporno je da on to ili da na 30 godina sa pravom vlasništva ili odmah daruje Općini
Lastovo, ali treba reći odmah da će Općina Lastovo imati trošak. Mi dobivamo nešto vrijedno
za Lastovo, ali imamo i trošak, a to nije samo uređenje i to moramo prikazati jer nećemo
drugačije to moći realizirati. Nitko ne zna koliki će iznos to biti, ali on mora biti. Ako se ne
ostvari bit će preneseno u 2015. godinu. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Potpore za novorođeno dijete, na žalost manje je nego što
se planiralo. Mislim da pod stavkom ubuduće moramo razmišljati o nekoj drugoj stavci da se
potiče natalitet, ne znam kako, da li povećati iznose ili nešto drugo.



LEO KATIĆ: Annette ti i ja imamo po četvero djece, tebe i mene i nas koji imamo djecu nije
poticaj doveo da imamo toliko djece. Na žalost Općina Lastovo to rješava putem tih poticaja,
potpora, ali da li će netko imati djecu i koliko, ne možemo riješiti Proračunom. Ja mislim da
mi možemo povećati stavke, ali da li  će one bitno riješiti problem? Možda kod drugih stavki
treba otvoriti prostor i pomoći roditeljima, a ne ono što si ti rekla. Ja jesam za, ali kroz neke
druge stavke će trebati voditi računa.

TONČI GRGUREVIĆ: Ja bih imao glede riva na Pasaduru i u Zaklopatici.  Na Pasadur može
doći auto od Komunalca da ispumpa crne jame, to 11 obitelji u Zaklopatici ne može, da bude
izmijenjeno poradi prioriteta, pa samo da piše: riva Zaklopatica i riva Malo Lago, odnosno
Pasadur.

LEO KATIĆ: Odmah ću ti odgovoriti. Ono što ćemo raditi na Pasaduru i Zaklopatici, ne radi
se da bi se ispumpavale crne jame, mi radimo ogromni projekat i on mora biti, jer ako ih
vodimo pojedinačno, moram to reći da ako ih vodimo pojedinačno, postoje uvjeti natječaja da
moraju biti određeni iznosi, mi ih vodimo zajedno samo zato što će te dvije rive biti prikazane
kao jedna. Mi moramo sa izgradnjom riva  koje moraju prikazati  da imaju svoj prihod, a
njihov će  prihod biti  što  će  tamo struka  reći  koliko  će  tamo biti  vezano  brodova,  pa  će
prikazati neke prihode od tih brodova koji će se vezivati, one su navedene tamo zbog toga, a
ne zbog prioriteta koja će se prije raditi, nego kao bagatelna nabava otvarati će se ponude  u
utorak 02.12. u 12 sati.  Mi moramo to učiniti  da bi u Fondu za ruralni razvoj kandidirali
izgradnju. Općina Lastovo sada troši velike novce za projektnu dokumentaciju  za građevne
dozvole za ta dva obalna pojasa. Znači nema nikakve veze koja će se prva raditi, nego ima
veze da moraju biti prikazane kao jedna investicija, jer pojedinačno ne bi prošlo na natječaju.
Kada su u pitanju otpadne vode, a kasnije ćete vidjeti u 2015. godini, mi ne možemo prikazati
otpadne vode odvojeno po naseljima, nego vodimo projekt otoka Lastova i kada bi prikazivali
sve pojedinačno nigdje ne možemo proći. Mali smo, male su brojke.

STJEPAN JURICA: Prvo se ispričavam što sam zakasnio, ne bih se htio ponavljati, ali bih par
stvari rekao. Osvrnuo bih se na opći dio Rebalansa. Vidimo da su prihodi upola od planiranih,
to je razumljivo, nismo ostvarili ono što smo planirali vezano za kapitalna ulaganja vezano za
pomoći itd. Vidim da su prihodi od poreza relativno solidni, vidim ovdje jednu stavku veliku,
pretpostavljam da je to od prodaje kuće u Lučici. Bez te prodaje bi grubo škripali, što se tiče
Proračuna. Vidim neke evidentne uštede, što pozdravljam, neke su i preko 100.000,00 kuna,
vidim u glavi  2 vezano za JUO isto tako,  dakle administrativno-tehničko stručno osoblje,
100.000,00 kuna na plaćama. To je prevelika razlika i mislim da se u toku godine nije moglo
toliko faliti vezano za plaće. 

ANITA LEŠIĆ: To sam već odgovorila.

LEO KATIĆ: Znate za odluku načelnika o smanjenju plaća?

STJEPAN JURICA: Da.



ANITA LEŠIĆ: Imali smo pročelnicu na četiri sata veći dio godine, to što je ona radila 8 sati
to je drugo, ali je bila na plaći za 4 sata, a to nismo znali u momentu kada se radio Proračun
koji se radio u 2013. godini. Tada nismo znali ni koja će pročelnica biti, a kamoli koliko će
raditi, pa se i tu uštedilo. Što se tiče plaće, prva stvar je smanjenje plaće od 10% i druga je ovo
što je pročelnica do osmog mjeseca bila na 4 sata.

STJEPAN JURICA: Dobro, ne želim se ponavljati.

Nakon obavljenog glasanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći

Z a k l j u č a k

Prihvaća se Odluka o izmjenama i dopunama Proračuna za 2014. godinu.

TOČKA 4. PRORAČUN ZA 2015. GODINU

LEO KATIĆ:  Moram reći nekoliko teza. U Hrvatskom državnom proračunu ne postoji više
pozicija  sufinanciranje  kapitalnih  projekata,  svako  naše  ministarstvo  je  osnovalo  fond  za
realizaciju projekata Europske unije i općine i gradovi se kandidiraju po tim natječajima, a po
uvjetima Fondova Europske unije. Jedan od uvjeta natječaja su: da imate strategiju, koju mi
imamo  jer  smo  tako  odlučili  i  tako  financiramo,  da  u  našem  Proračunu  i  u  Projekciji
proračuna budu u tekstualnom dijelu i financijskom dijelu budu navedene sve te investicije.
Unaprijed ne znajući po kojim uvjetima će te iste investicije biti i odobrene. Kada govorimo o
kojim, govorim o postotku udjela. Mi smo zato za 2015. godinu prikazali ono gdje ćemo se,
drugim  riječima,  i  natjecati.  To  znači  da  ćemo  se  kandidirati  za  izvođenje  radova  na
šetnicama, jer smo prije tri dana dobili napokon uvjete od Hrvatskih šuma o izradi tih istih
šetnica, i da ćemo se u tom natječaju kandidirati za projektnu dokumentaciju za mrežu Otoka
Lastova, a ne po naseljima. Zato je ovaj Općinski proračun prikazao ono što sam malo prije
govorio o deponiju, o sredstvima za završetak deponija, i rekao sam da je naših 10% udio, i
zato će ovaj Proračun imati Rebalans u trenutku kada prođu natječaji i kada po rezultatu tih
natječaja budemo imali okvir koliki će to biti udio Europskih fondova, a koji se realiziraju
kroz Fondove RH, a koliki Općine Lastovo. To je danas nemoguće znati, znači u kojem će
dijelu proći i u kojem postotku. Zato ovaj Proračun i Projekcije koje radi Hrvatski državni
proračun i Općina Lastovo, jer to moramo napraviti svi, moraju biti ovako prikazivani. Znači
ovdje iznosi ne govore da će takvi iznosi i biti, oni mogu biti manji, ali moraju biti prikazivani
koliko je određena pozicija „teška“, tako ću reći. 

ANITA LEŠIĆ: U pravilu je to to. Nadam se da je svatko malo pogledao, pa će pitati što ga
interesira.  Proračun  je  napravljen  prema  Zakonu  o  proračunu,  prema  smjernicama
Ministarstva financija i usklađena na način da se iz tekućih prihoda plaćaju tekući rashodi,
dakle iz namjenskih sredstava financiraju, opet neki namjenski rashodi i iz kapitalnih prihoda
investicija.  Planirano  je  tako  da  će  se  za  ove  investicija  koje  su  u  Proračunu  dijelom



financirati  Općina iz svojih sredstava, a dijelom Fondovi. U ovom momentu te omjere ne
znamo zasigurno, što znači da će u Rebalansu možda doći do izmjene u omjeru financiranja
tih  investicija.  To je  stvar  kada  budemo imali  više  podataka  i  više  informacija  što  će  se
događati u 2015. a onda i u 2016. i 2017. godini. U tom momentu će se raditi Rebalans i
uskladiti sa stvarnim stanjem.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Na stranici 3. posebnog dijela, tu su rashodi za kapitalne investicije,
znači najveća stavka je Deponij koji se smatra da će se realizirati,  a sve ovo: Trg Lastovskog
poklada  100.000,00  kn,  proširenje  Groblja  40.000,00  kn,  kabliranje  NN  i  VN  mreže
50.000,00,  riva  Pasadur,  Zaklopatica,  šetnica  Pasadur,  Zaklopatica,  uređenje  Ubli  centar,
vodovod – oni su oko 100.000,00 kn, znači planira se izrada projektne dokumentacije, ovo je
za projektnu dokumentaciju. Vodovod Skrivena Luka 3 milijuna kuna je u 2015. i u 2016. isto
tako, odakle sredstva?

LEO KATIĆ: Sve si dobro rekla osim Trg Lastovskog poklada, tu je projektna dokumentacija
gotova.  On se radi  po Pravilniku  o jednostavnim građevinama.  Ovih  100.000,00 kuna je
rezervacija sredstava ukoliko mi budemo morali imati učešće u Fondu za turizam. Samo da
znamo o čemu se govori, a vodovod Skrivena Luka – mi smo išli u Program Hrvatskih voda
za 2015. godinu i mi znamo da ćemo u tom Programu imati osiguran ovaj iznos, to je taj iznos
koji tu piše i to je realan iznos. 

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Socijalna skrb je velika stavka jer je tu Dom za stare?

LEO KATIĆ: To je uvjet za ovaj natječaj Europskog socijalnog fonda. 

IVAN ČUČEVIĆ:  Znači  ovaj  Proračun  je  jedan  formalistički  dio  koji  ne  govori  ništa  o
nekakvom realnom događanju u budućem vremenu, nego se već unaprijed govori da će se on
mijenjati s obzirom na prilike itd. 

LEO KATIĆ:  Znači,  ovaj  Proračun nije  formalistički  dio,  jer  je  on po Zakonu najvažniji
dokument Općine, ali ja sam sebi ovdje u ovom prijedlogu dao ogromnu visoku ljestvicu, jer
ću  poslije  odgovarati  koliko  se  u  tome  uspjelo.  Ovo  je  neminovnost,  doktore,  da  budu
prikazane  sve  ove  stavke,  jer  sam  maloprije  rekao  da  bez  izvoda  iz  Proračuna  nećete
udovoljiti niti jednom Europskom natječaju.

IVAN ČUČEVIĆ: Zapravo sve skupa ništa nije sigurno niti  se bazira  na nekakvim 100%
realnim činjenicama.

LEO KATIĆ:  Prije  smo govorili  da  je  činjenica  da  ćemo raditi  Trg Lastovskog poklada,
govorili  smo o realnosti  Skrivene  Luke i  realnosti  o  ugovoru koje imamo sa Fondom za
Deponij, samo  Skrivena i Deponij su oko 7 milijuna kuna, to su činjenice. Deponij se već
radi, a i Skrivena je započela sa radovima. To su dvije stavke koje su realne. Ono drugo što
smo govorili o Socijalnom fondu kada je u pitanju Dom, to je ono što znamo je preduvjet za
kandidiranje. Znači nije sve da je napamet, samo sam to htio reći.



IVAN ČUČEVIĆ: Uglavnom se većina stavki bazira na prodaji imovine. U zadnje vrijeme se
to radi, što bi stari lastovci rekli „leva leva“, pitanje je što će od svega toga skupa ostati i što
kada se jednom sve proda, kako ćemo onda moći usklađivati Proračune za iduće godine? To je
jedna stvar, druga stvar ti novci koji su dobiveni prodajom svih tih nekretnina, kako se one
planiraju trošiti, u što će se one točno utrošiti, ako to bude samo jedan prihod koji će činiti
lastovsku  općinu  likvidnom da  može  isplaćivati  plaće,  onda  to  nije  dobra  stvar.  Znači  u
obitelji je obično tako da ako se proda jedan zagon, onda ćemo za to kupiti jedan komad
zemlje  pa će onda to biti  ovdje.  Ne znam ovdje se ne može isčitati  kuda će se financije
upotrijebiti. 

LEO KATIĆ:  Općina  Lastovo ne  prodaje svoju  imovinu  zadnjih  godina,  Općina  Lastovo
prodaje svoju imovinu od 1994. godine i  Općina Lastovo je prodala imovinu još u mom
mandatu prodajom građevinskog zemljišta i omogućila izgradnju infrastrukture i ulagala je u
infrastrukturu. Nama se dogodilo da smo se prezadužili u infrastrukturu, na nekim dijelovima,
a da ona ista nije dobila svoje „potrošače“. To je jedno, drugo, mi imamo samo dva rješenja:
ili  ćemo osiguravati  sredstva i  stvoriti  preduvjete  u Europskim fondovima,  jer  više nema
Državnog proračuna koji će financirati kapitalne investicije, ili nećemo stvoriti taj preduvjet i
nećemo se kandidirati nigdje. Ja mislim da Općina Lastovo je u kritičnom trenutku gdje mora
učiniti sve da pripremi dokumentaciju, da ima uvjete, da se kandidira i da realizira navedene
projekte.

IVAN ČUČEVIĆ: Je li to učinjeno?

LEO KATIĆ: To upravo piše u ovom Proračunu.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Da, ali ne postoji odluka što će se prodati konkretno i što će se
konkretno iz toga napraviti.

LEO KATIĆ: Tu će odluku donijeti Općinsko vijeće, ako ju donese.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Nije li ju trebalo donijeti prije Proračuna?

LEO KATIĆ:  Oprostite,  nemojmo brkati  kruške i  jabuke.   Ovo je  Proračun,  Proračun je
financijski plan, nitko ne može ništa prodati ukoliko u danom trenutku kada dođe prijedlog
načelnika na Vijeće, vi ćete donijeti odluku, ne vidim tu nikakvu bojazan.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Nije bojazan, mislim da smo trebali donijeti odluku o prodaji nečega
i nakon toga je ugraditi u plan, a ne ugraditi je u plan, pa onda ćemo donositi odluku ako je
donesemo. Mislim da je trebalo ići obrnutim redom.

IVAN ČUČEVIĆ: Ako si dobio neke novce,  onda ih imaš tu i onda ih treba rasporediti  i
vidjeti gdje ih točno upotrijebiti i kako upotrijebiti. Upotrijebit ćemo ih ovdje, ondje prema
potrebama, mislim da nije ok. 



ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Anita, na stranici 1. stavka 38 ostali rashodi, to je 616.000,00 kuna,
velika je cifra . . .

ANITA LEŠIĆ: Opći dio je sastavljen prema kontima, sve što je na 38. zbrojeno je tu, pa je
tu: sve donacije Komunalcu,  udrugama,  sve ono što nosi konto 38 zbrojeno je ovdje kao
općenito. Sve što je konto 38 tu je zbrojeno.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Ružno zvuči konto ostali rashodi pa više od pola milijuna kuna.
Ja bih još samo nešto, Trg lastovskog poklada i pristup, to se odnosi na Gornju Luku?

LEO KATIĆ: Tako je.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Pristupne ceste, koliko čujem se pripremaju iz Donje Luke prema
Gornjoj Luci. Smatram da to nije loše ni za taj projekt, a ni za stanovnike onog tamo dijela
koji imaju lošu, krivudavu cestu. Međutim, ja moram napomenuti da smo mi u jednom od
prošlih Vijeća donijeli odluku o detaljnom planu mjesta Lastova, kojim smo mi taj pristupni
put onemogućili. Pošto vijećnik Tonći Šarić tamo ima kuću, odnosno njegova obitelj, on kao i
svi ostali građani tamo zainteresirani za put, što ja razumijem odobravam  i apsolutno mi je to
sve prihvatljivo. Međutim, Tonći Šarić zajedno sa ostalim vijećnicima je digao ruku za DPU
koji onemogućuje legalnu gradnju te ceste. Je li tako?

LEO KATIĆ: Ti i ja smo vodili raspravu i Annette, puno puta oko značajnih prostora Općine
Lastovo, ja moram reći vijećnicima da se sa konzervatorima radi smanjenje zona i uvjeta u
zaštićenom području mjesta Lastova upravo na temu onih kritičnih točaka, ako znamo o čemu
govorimo, i moram reći da će se Gornja Luka i pristupni put raditi legalno, jer mi drugačije ne
možemo proći u Fond ako nismo legalni, i to na način da će nam Konzervatori po Pravilniku
o jednostavnim građevinama  izdati  suglasnost  za  taj  zahvat.  Cilj  nam je  smanjivati  zone
zaštićenog  područja  i  tu  smo  u  proceduri.  Znači,  to  što  je  doneseno,  svi  znamo  koji  je
dokument donesen, da ga nismo donijeli ne bi mogli omogućiti tu proceduru, a ne bi mogli ni
otvoriti proceduru smanjenja zaštićenog područja. 

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Mi smo novi put između Uljare i one velike okuke iz donjeg dijela
sela, ono preko, znači sve što nije usko mjesto, što nije zaštićena zona, a mi smo to proglasili
parkovima i nasadima, i sada postoji cijela procedura da se to spriječi.

LEO KATIĆ: Zato što ova ista Općina se oglušila kada su se radile konzervatorske osnove
mjesta Lastova.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Oprostite,  to je doneseno u ovom mandatu. To je doneseno prije
pola godine.

LEO KATIĆ: Ja govorim o konzervatorskim osnovama na osnovu kojih je donesen DPU.



ANITA JANČIĆ LEŠIĆ:  Konzervatorska  osnova se  ne  odnosi  na  onu cestu  tamo,  jer  je
tada . . . 

LEO KATIĆ: Konzervatorska osnova se odnosi na konzervatorsku osnovu mjesta Lastova, na
cijelo područje.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Na cijelo mjesto, ali ne tamo, pogledajte obuhvat, obuhvat je daleko
manji, a mi smo izglasali DPU sa zaštićenim zonama koje su daleko veće.

LEO KATIĆ: Detaljni plan je donesen na temelju konzervatorskih osnova, mi smo se oglušili
proteklih  godina  kada  su  se  one  potvrđivale,  mi  sada  radimo  jer  imamo  suglasnost
konzervatora o smanjenju konzervatorskih osnova, a koji će proizvesti da će se Lastovcima
omogućiti smanjenjem zone zaštite da se rade takvi zahvati i cilj nam je da se to učini što
prije. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Koliki je to trošak?

LEO  KATIĆ:  Konzervatorsku  osnovu   financiraju  konzervatori,  a  nakon  toga  nas  čeka
izmjena tog plana. Mi smo sada u proceduri izmjene plana jer je Županija otvorila postupak
izmjene i dopune Županijskog prostornog plana. Time je otvorila proceduru općinama da vrše
izmjene i usuglašavanje. To je tema koja nas čeka u budućnosti.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Nije tema, ali mi je isto žao što mi jako puno novca, a
vidjela sam to i u prošlom Proračunu, trošimo na Prostorni plan gdje uopće nije potrebno.
Znači ono što se zakasnilo to je jedna velika stavka financijska koja se nije trebala potrošiti.
Isto  tako,  pretpostavljam,  da  će  isto  koštati  te  zakonske  osnove  mijenjati,  što  se  tiče
konzervatorskog dijela i smatram totalno nepotrebnim. Mi smo mogli samo s odlukom da se
nađe drugi izvođač prostornog plana, samim tim smo mogli otkloniti sve nebuloze što se tiče
zakašnjenja.

LEO KATIĆ: Sada si takla bit, mi u Općini Lastovo smo nastavili postojeće ugovore koji su
neki potpisani prije sedam ili pet godina. Mi smo jednostavno doveli do kraja tu trakavicu za
prostorne planove i to nas je koštalo 826.000,00 kuna. Mi smo u tom trenutku mogli učiniti
slijedeće: raskinuti ugovore i napraviti problem, jer smo potrošili novac ili dovući do kraja.
Prema tome, sve u životu košta, ali mi smo trakavicu koja je trajala pet godina završiti, ja vam
o tome želim reći. Zakon isto ima neke rokove, ja na nikoga ne svaljujem krivnju nego samo
želim reći kako je. Uhvatili smo se u borbu da riješimo problem Lastova, a problem Lastova
je  konzervatorska  osnova  kada  je  u  pitanju  mjesto  Lastovo  i  osmišljavanje,  što  nismo
napravili, jer nismo mogli CID-om prostor Veljeg mora. 

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Ja to ne bih tako rekla. Mi ne govorimo o trakavici, mi govorimo o
kontinuiranom procesu koji traje i košta. Donošenje prostornog plana traje i košta. I prostorni
plan je donesen. Moralo se čekati zbog toga da se ubace određeni dijelovi u PP, oko čega
ćemo se svi složiti. Moralo se i donijeti i prostorni plan uređenja  Ubli  radi izgradnje luke,



radi proširenja groblja i postoji masa stvari koje su napravljene, izglasane, donesene  i to je
uredu. Ja govorim isključivo o DPU mjesta Lastova za koje je ovo Vijeće diglo ruku, a sada
postoji problem da se npr. Općina mora truditi da bi provukla ovu cestu i provući će. Da se
nije izglasalo to se ne bi moralo raditi, to je jedno, s tim da će Općina Lastovo zbog toga što
ima interesa riješiti  Donju Luku, a drugim građanima kojima to nije omogućeno – tko će
njima to rješavati. 

LEO  KATIĆ:  Upravo  sam  rekao  da  rješavamo  cjelokupni  prostor,  ne  damo  cestu  nego
izmjenama konzervatorskih osnova rješavamo cijeli prostor mjesta Lastova. I ja sam na kraju
krajeva tu direktno zainteresirana stranka. Gledajmo to opće, a ne pojedinačno. Moramo to
odraditi, to je naš posao, kako to objasniti, da ljudima to olakšamo i da im smanjimo zone. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: To nije vaš posao, ali je isto tako bio posao Vijeća . . 

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: . . . da prepozna na vrijeme da se ne zakomplicira stvar.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: .  .  .  razmišljati  o odlukama i  izmijeniti  neke odluke i
donijeti povoljno za sve građane. Ja to tako mislim kao i Anita.

TONĆI ŠARIĆ: Ovaj  plan  kojeg  smo donijeli  mijenjati  će  se  ili  za  par  godina  ili  za  10
godina, svi će ga mijenjati, nije on konačan.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Falili ste, priznaj! Ništa nije konačno, ali zašto komplicirati.

TONĆI ŠARIĆ: Mi nemamo park na Lastovu. Sada se pitamo gdje bi bilo idealno napraviti
park ili gdje bi ga lijepo bilo imati.

IVAN ČUČEVIĆ: Ti si direktno zainteresiran za tu cestu i ti ćeš je dobiti, zato što je to bio
sastavni dio predizbornih obećanja. Mislim, o čemu pričamo? Ja ću kao i prošli put preć i
glasati  protiv  ovog  Proračuna,  naravno,  jer  sam  oporbeni  zastupnik  u  Vijeću  zato  što
apsolutno  nigdje  ne  vidim  kolosalnih  stvari  o  kojima  ste  vi  obećavali  u  predizbornoj
kampanji, sve med i mlijeko, da li je onaj prijevod još napravljen ili je izgubljen u prijevodu,
nekakvih 50 milijuna, počeli dolaziti ljudi i sve skupa. Na koncu konca vidimo da se krparimo
kao zadnja sirotinja sa ovime i ne znam kako ćemo uopće izaći. Godinu i pol dana ova vlast
nije napravila ništa, nego je samo do sada rješavala predizborna obećanja od zapošljavanja do
raznih stvari i mislim da ona ne bi bila građena da niste tu. Prema tome to su činjenice i neću
glasati za Proračun, a osim toga to mi je ostala još jedna mogućnost da se legalno i pozivam
sve druge istinoljubive zastupnike da na taj način onemogućimo ovu vlast, provociramo druge
izbore  jer  je  ova  vlast  dobivena  nelegalno,  dobivena  je,  to  se  zna  pouzdano,  imamo
materijalnih i  svakih drugih dokaza. Za takve radnje se danas ide u zatvor i mnogi ljudi su
nastradali zbog toga, ovdje se nije nikome ništa dogodilo, što ne znači da se možda jednog
dana neće dogoditi. Znači da nije bilo tih prljavih radnji i nelegalnog i nelegitimnog utjecaja
na ljude, pritiska na ljude, ova vlast danas ne bi postojala, dobivena je za tri glasa. Prema
tome ja se ne mogu oteti  dojmu da je to sve skupa, da to nije u redu i da se mora nešto



napraviti, jer ovo kako funkcionira ova vlast, kako je došlo do te vlasti, kako funkcionira za
mene je izvan svake pameti.

LEO  KATIĆ:  Cijenjeni  vijećnici,  sa  gnušanjem  odbijam  sve  ovo  što  je  rekao  vijećnik
Čučević.  Ovo  je  sramota  da  jedan  intelektualac  ovako  može  govoriti,  ovoliko  neistina  i
ovoliko laži da može iznijeti na temu Proračuna i razvoja Općine Lastovo.

IVAN ČUČEVIĆ: Proračuna,  neistina? Jeste li vi gospodine načelniče,  vi i vaši bojovnici
plaćali ljudima novce da glasaju za vas? Jeste li? 

LEO KATIĆ: Da li vi sebe čujete? Je li vi sebe čujete?

IVAN ČUČEVIĆ: Je čujem, dobro, dobro čujem. A najveća mi je peka zato što su u tome
sudjelovali mladi od kojih bi čovjek očekivao da budu, da kreću u život na pošten način itd.
oni su okolo hodali i davali su novce ljudima. To su ljudi pričali i znaju itd. O čemu pričate,
dovodili ste ljudi koji nemaju blage veze s Lastovom.

LJUBO JURICA: Doktore, ovako ćemo sada, drugi put donesite dokaze, dobro, neki limit
moramo staviti. 

IVAN ČUČEVIĆ: Ja samo govorim zašto ću glasati protiv.

IVAN IVELJA: Samo da nešto kažem, doktorice, mi kada smo donosili ovaj Detaljni plan,
ako se dobro sjećam, meni se čini da smo ga mi baš donijeli da bi se otvorile mogućnosti . . 

ANITA JANČIĆ  LEŠIĆ:  Ograničili  smo  mogućnosti  koje  sada  ćete  možda  rješavati  za
određene slučajeve i određene ljude.

IVAN IVELJA: Ja ne govorim o određenima, ja samo kažem da kada je donesen taj Detaljni
plan, bilo je rečeno da ga moramo donijeti da bismo otvorili mogućnost otvaranja . . . .

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: da ga nismo donijeli ne bismo imali ove probleme.

IVAN IVELJA: Za ovaj jedan slučaj ili općenito?

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Općenito, tko god bude imao graditi imat će problema.

IVAN IVELJA: Druga stvar, vezano za ovo što kaže dr. Čučević vezano za Proračun. Ja ne
znam, ja to ne gledam tako tvrdo, ja ću ovaj Proračun podržati.

IVAN ČUČEVIĆ: Oni dobivaju plaću zato da ga naprave kako treba. A oni ga ne rade kako
treba, a na meni je da ga ocijenim da nije kako treba.



IVAN IVELJA: Ako sam dobro razumio, nama je Rebalans plana prvi koji bude slijedeće
godine važniji, konkretniji i precizniji nego ovaj Proračun, jer tada će se znati ono što sad ne
znamo, ja slušam kada netko govori.

IVAN ČUČEVIĆ: Njega može napraviti samo jedna dobra vlast, sposobna vlast.

IVAN IVELJA: Znači, da nije bilo ovoga, ja neću ulaziti u optužbe, da je ostala ona stara
vlast,  ona bi valjala?

IVAN ČUČEVIĆ: To vi najbolje znate.

IVAN IVELJA: Nije istina. Ništa ja ne znam. Ja ću reći samo jednu stvar, a to je da ispada da
je ostala ona stara vlast, da nije došla nova kako je došla po doktorovim riječima, teklo bi med
i mlijeko.

LJUBO JURICA: Ako nema tko što reći po stavkama iz  Proračuna,  neka se prekine ova
rasprava. 

STJEPAN JURICA: Nemoj me unaprijed upozoravati. Vezano je za Proračun. Ne bih preoštro
vezano za ovu situaciju, ali me interesiraju tri stavke vezano za ovo. Vi znate da su predložene
izmjene  Zakona  o  financiranju  jedinica  lokalne  samouprave,  pretpostavljam  da  to  znate,
vezano je za porez na dohodak koji se od 01.01. smanjuje. Ja ovdje vidim da što se toga tiče u
relacijama u 2014., vidim da je tu ostvareno prihodi od poreza 1.839.000,00 kn, a ovdje smo
planirali 1.849.000,00 kn, to je normalno. Interesira me da li ste to uvažali, jer vidim da je
otprilike nominalno na istoj razini, ali je porez od dohotka se smanjuje od 01.01., odnosno
smanjio se, to je jedno pitanje i drugo vidim ovdje komunalna naknada 360.000,00 kuna.
Kolika je bila  ostvarena u 2014. Ovdje je komunalni  doprinos 370.000,00 kuna skupa sa
komunalnom naknadom. Kako je porez na dohodak smanjen, zanima me kako se to odnosi na
naš Proračun, jer ovo nam je najvažnija stavka vezano za izvorne prihode.

ANITA LEŠIĆ: Naravno da se vodilo računa o tome, jer se znalo da će se to dogoditi. U
pravilu se naši prihodi od poreza na dohodak svaku godinu povećaju. Ja u slijedeće dvije
godine  nisam  planirala  povećanje,  ostavila  sam  na  istom  nivou.  U  ovom  momentu  je
nemoguće izračunati kako će se to odnositi na Proračun, jer obračun poreza na dohodak je
jedinstven  za  svaku  osobu,  odnosno  ja  bi  trebala  imati  tako  puno  podataka  koji  su  mi
nedostupni da bi mogla točno izračunati kako će se to odraziti na nas. Dalje, s obzirom da smo
mi jedna općina u kojoj prevladavaju niže plaće, a niže plaće će na žalost najmanje rasti, više
će rasti one visoke, mislim da se to neće drastično odnositi na nas. S obzirom da se uvodi i
porez na dohodak od kamata, to će malo ipak poništiti utjecaj ovog drugog poreza i to je isto
podatak kojega nitko ne može izračunati. Nema teorije da ja znam koliku štednju imaju ljudi
koji prebivaju na Lastovu u banci.

STJEPAN JURICA: Ja mogu samo konstatirati da je na nivo Države smanjen, a mi ga ovdje u
Proračunu imamo malo povećano.



ANITA LEŠIĆ: Ne, nije povećan, ovo što gledamo pod „šesticom“ to su ukupni prihodi od
poreza, dakle tu je i tvrtka i kuće za odmor i svi mogući porezi . . .

STJEPAN JURICA: Na dohodak je 1,4 milijuna.

ANITA LEŠIĆ: Točno. Ovih 1,4 milijuna nije bitna razlika u odnosu na ovo do sada. Svaku
godinu dohodak rase, stope poreza se mijenjaju. Ako u ovom Proračunu od 2014. godine, u
Rebalansu zbrojimo sve ove stavke poreza, tu smo negdje, nije se tu ništa promijenilo. Nisam
uopće planirala povećanje poreza, baš zbog ovog razloga ostavila sam ga na istom nivou kada
budem imala više informacija. 

STJEPAN JURICA: Vidim da je ista razina, ali je na nivou Države smanjeno, eto to.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Ista stavka kako ste vi prije spomenuli, prihodi od prodaje
nefinancijske  imovine  1.450.000,00 kn za  2015.  godinu.  Nešto  se  s  tim planiralo,  što  se
planiralo?

ANITA LEŠIĆ: Već sam na početku rekla  da se Proračun radi  na način da se iz  tekućih
prihoda,  to  su  ovi  prihodi  iz  poreza,  najma  i  drugi,  planiraju  tekući  rashodi,  a  iz  ovih
sredstava, kada se radi o prodaji dugotrajne imovine, uvijek se planiraju kapitalni izdaci.

ANNETTE  MUFIĆ  TROJKOVI:  Ne,  nije  to  moje  pitanje.  Moje  pitanje  je  što  se  misli
prodavati? 

LEO KATIĆ: Mi ćemo slijedeće godine predložiti Vijeću prodaju jedne nekretnine koja je
riješena vlasnički prije nekih 10-tak dana. Radi se o onom nizu baraka u Zaklopatici, to je dio
koji ćemo mi predložiti i riješili smo, kada smo to radili, jednu upitnu građevnu parcelu koja
je jedina ostala u Skrivenoj Luci, znači u drugom redu prema velikom svjetioniku Država
Hrvatska se bila knjižila na jednu česticu zemlje Općine Lastovo. Mi smo se žalili,  i prije
nekih 10-tak dana Rješenjem Suda uknjižena je na Općinu Lastovo i s time su se stvorili
preduvijeti  da  se  ta  jedna  parcela  koja  je  ostala  među  svim prodanim i  proda,  a  postoji
zainteresiranost.  Znači  to  je  zemljište  koje nije  prodano proteklih  godina.  To je  negdje u
prostoru kuće Dražinić.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ:  Ja se slažem sa kolegama, mi smo ovdje jedna kuća i da
mi imamo voditi računa što se prodaje, što se ne prodaje i gledati povećavati imovinu, a ne
smanjivati i slažem se s tim da zato što je negdje ostala tamo negdje jedna parcela, da je mi
moramo prodati.

LEO KATIĆ: To je plan, a da li će se prodati to će odlučiti Općinsko vijeće.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: To je uredu, ali sam htjela znati što ste predvidjeli za to. 



IVAN ČUČEVIĆ: Ako budu imali  većinu donijeti  će  je,  svakako.  Nema problema.  Samo
mislim da ne bi trebalo ništa prodavati,  barem je moj  otac tako činio.  Ako je to za neki
boljitak, ako se nešto planira, ali ne uzeti novce pa ćemo onda vidjeti što ćemo s njima.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Onda slijedeće, mi smo dobili kao vijećnici upitnike za
ruralni razvoj i svatko je tu što je smatrao važnim predložio zato što nije stvar razvoja jedne
osobe nego stvar razvoja je za sve i moramo gledati dugoročno, bez obzira sijedjeli ovdje
jedni, drugi, treći . . .  . Moje pitanje za Proračun: jesu li sve te stavke koje su predviđene
regionalnim razvojem, unesene u Plan i program i projekciju za slijedeće godine.

LEO KATIĆ: Upitnici koje su dobili vijećnici su poslani da što više ljudi bude uključeno u
izradi dijela  strategije razvoja.  Sve ono što mi predlažemo već je ušlo u upitnik ruralnog
razvoja,  jer  je  Općina  Lastovo  bila  dužna  i  to  je  učinila  do  kraja  rujna  mjeseca  da  je
Ministarstvu regionalnog razvoja dostavila kompletnu strukturu lastovskih potreba, što bi mi
htjeli. Ovo što je bio upitnik, to se radilo o dokumentu kojeg radi po našoj odluci, radi se o
strategiji, znači sve ono što smo mi na javnim skupovima u dva navrata, mi kao vijećnici,
predlagali, sve se ugrađuje u te dokumente ne gledajući tko ih je predložio. Mislim da nama
sve to treba.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ:  I mislim da sve to trebamo ugraditi zato što, dobro ste
rekli da je ovo najvažniji plan Općine, i tu kroz ovo se vidi razvoj Općine i u kojemu smjeru
ide. Zato bih još jedanput spomenula da mislim da je važno da se svi uključimo u to i da damo
prijedloge i da se ti prijedlozi uvažavaju i unesu u Proračun.
Vidim da u Proračunu, što se tiče sporta,  jedina je udruga Nogometni  klub Omladinac sa
100.000,00 kuna, vidim da nema više ni ronioca ni ostalih. Možda bi se tu trebalo razmisliti.

IVAN ČUČEVIĆ: Kada bi se mene pitalo,  tih  100.000,00 kuna bi trebalo dati  Udruzi  za
pomoć u kući, to bi za Lastovo bilo puno bolje.

ANNETTE  MUFIĆ  TROJKOVIĆ:  Što  se  tiče  stavke  „pomoć  u  kući“,  ja  sam  sasvim
zadovoljna, čak je u ovom Proračunu predviđeno više nego prije. U malom obliku kako sada
funkcioniramo,  možemo  i  dalje  funkcionirati  i  ove  stvari  na  kojima  ja  sada  radim,  na
projektima, nadam se da će i to doći.

LEO KATIĆ: Znači u izradi  prijedloga,  sve udruge sa područja Općine Lastovo, podnose
svoje zahtjeve Općini Lastovo. Nisu ih podijeli, a pozicija Omladinca je povećana zato što, ja
se slažem da nije samo sport život, međutim,  to toliko košta i mi ćemo ili omogućiti da to
traje, jer su uz Omladinca i djeca i oni koji nastupaju, prema tome mi smo predložili da mi to i
dalje održavamo. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Ja ne pričam o tome je li puno ili malo, ja pričam o tome
da je to jedina stavka pod „sport“.



LEO KATIĆ: Samo ono što se tu ne vidi, mi potpomažemo sve one koji se bave sportom, iako
nisu ovdje navedeni kao Omladinac.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Gledala sam postotke koliko se iz Proračuna uzme za ovo
ili ono, pa pitanje gospodarstva po ovom novom Proračunu je 1,9 % Proračuna i smatram da
je to moglo biti veće.  Kada gledamo cijeli Proračun taj  postotak od 1,9% ne pokazuje da
idemo u nekakvom smjeru gospodarstva, npr. socijale koja je sada stvarno povećana i što me
je iznenadilo i to je premali dio.

LEO KATIĆ: Malo prije sam rekao na što se odnosi potpora u gospodarstvu i kome Općina
može potpomagati u gospodarstvu. U momentu kada se mi Lastovci počnemo više kandidirati
da bi povlačili sredstva, mi ćemo povećavati naše učešće. Mi imamo tu situaciju da nema te
aktivnosti. Rebalans za to i postoji ako bude potrebno da se ta stavka poveća. 

TONČI GRGUREVIĆ: Po meni je jedna stvar nelogična, pošto se Državni proračun izglasava
tek idući tjedan tj. 02.prosinca, mi smo to trebali čekati, zbog toga što se očekuju potpore iz
određenih Ministarstava i Fondova.

LEO KATIĆ: Državni proračun RH više nikome ništa ne financira.

TONČI GRGUREVIĆ: Nisam mislio na Državni proračun, Ministarstvo i Fondovi proizlaze
iz tog proračuna.

LEO  KATIĆ:  O  sredstvima  odlučuju  natječaji,  prema  tome  ovo  je  normalni  put  da  mi
napravimo što hoćemo. Kada se donese Proračun Države, iz pozicije ministarstava tamo neće
pisati niti jedno ime općine ili grada.

TONČI GRGUREVIĆ: Stvar logike, ja bih to stavio poslije.

LEO KATIĆ: Što ga prije donesemo prije ćemo imati uvjete za kandidirati se.

Predsjednik stavlja na glasovanje Proračun za 2015. godinu.

Nakon obavljenog glasovanja predsjednik je utvrdio da je sa šest  glasova „za“, dva glasa
„protiv“ i jednim glasom „suzdržan“ donesen slijedeći

Z a k lj u č a k

Donosi se Proračun Općine Lastovo za 2015. godinu sa svom pratećom dokumentacijom.

LEO KATIĆ: Zahvaljujem se vijećnicima koji su glasali za Proračun Općine Lastovo za 2015.
godinu i omogućili nam da se kandidiramo i nastavimo sa našim projektima. 



Pauza od 10.20 – 10.30 sati.

TOČKA 5. FINANCIJSKO IZVJEŠĆE – KOMUNALAC d.o.o.

LUČIJANO SANGALETI: Pozdravljam sve skupa u ime naše firme. Radi se o financijskom
izvješću koje je polugodišnje do 30.06.2014. godine.
Ja ću prijeći sve stavke koje su meni zanimljive. U bilanci, „rak rana“ su potraživanja kako od
pravnih tako i fizičkih osoba. Teškom mukom i trudom smo uspjeli doći na to da smo uspjeli
smanjiti ta potraživanja i to se već vidi od početka ove godine, ovih prvih 6 mjeseci. Vjerujem
u bolji rezultat  do kraja godine, to je čisti pokazatelj.  Ostala potraživanja su od HZZO za
bolovanja preko 42 dana koja nisu isplaćena, to je Država kriva za to.
Kod kratkoročnih obveza, to su neto plaće. Neto plaće su nam se sa 250.000,00 kuna smanjile
na 78.000,00 kuna. Što to hoće reći? To hoće reći da ih isplaćujemo redovno svaki mjesec do
15-tog u mjesecu i nemamo nikakvih potraživanja prema našim radnicima. Ostalo nam je
dosta poreznog duga i to smo smanjili prema Poreznoj upravi. Što se tiče ovih dugoročnih
obaveza s osnova HBOR-a i leasinga, to rješavamo  u toku bez ikakvih problema s time da je
mini bus isplaćen do kraja. 
Vezano za prihode, vidjeti ćete jednu čudnu situaciju ovdje: da su se svi prihodi povećali,
izuzev Vodovoda koji je uvijek problem u Komunalcu,  a hoću naglasiti  da je čak Čistoća
pozitivna.  Gubitak od 130.000,00 kuna je bilo za očekivati, morali smo uložiti 100.000,00
kuna u Pekaru jer su nam peći stare 20-25 godina, da bi ovo ljeto mogli osigurati kruh. Morali
smo staviti 100.000,00 kuna u pogon desalinizatora. Imali smo havariju u rujnu 2013. godine i
morali smo to urediti. Imamo povećanje i proizvodnih troškova za nekih 50.000,00 kuna. Ovo
ljeto smo zbog proizvodnje crnog kruha, koju smo uveli u prvoj polovini godine, naručili više
brašna, pa je samim time i Pekara više zaradila i više će zaraditi. Moram još napomenuti, što
se tiče vozila uložili smo sigurno 50.000,00 kuna u vozila za odvoz komunalnog otpada i
vozilo  eko  usluge.  Sa  svim  time  još  redovno  isplaćujemo  plaće,  ja  mogu  reći  da  sam
zadovoljan. Upozoravao sam vas svojim dopisima da je oprema zastarjela, da su postrojenja
zastarjela, ne znam koliko je to doprijelo do vas, ja mogu i opet, jer je to jednostavno realna
situacija kod nas. Napravili smo jedan sistem koji je urađen za jedan sistem koji je za puno
više ljudi nego što je nas sada. Jednostavno nas je malo, nemaš kome prodati, i to košta. 

IVAN ČUČEVIĆ: Čujem da se povećao broj zaposlenih?

LUČIJANO SANGALETI: Moglo bi se reći za jedan.

IVAN ČUČEVIĆ: Je li trebalo Komunalcu zidar? Jako je teška situacija, treba restrukturirati
poduzeće i smanjiti broj zaposlenih, a vi ste zaposlili trojicu. To je veliki izdatak i mislim da
se moglo restrukturiranjem, vidim ne teče im znoj okolo kada ih vidiš, tako da je to sve u
sklopu onoga što sam malo prije rekao.

LUČIJANO SANGALETI: Ja mislim da je nama to trebalo, na kraju krajeva to smo imali i to
kao zidarsku grupu. I kako naši stari Lastovci kažu „zašto ne opet“, ajmo probati.



IVAN ČUČEVIĆ: Ako budete mogli izdržati, svaka čast. Onda ćete do godine opet kukati o
velikim gubicima. Kod nas je situacija da bi se svatko trebao malo više uhvatiti posla i da bi
se na taj način moglo nešto više napraviti.

LUČIJANO SANGALETI: Ja se tu dijelom slažem sa vama,  međutim i  mišljenja sam da
zidar sigurno neće udariti na poslovanje.

IVAN ČUČEVIĆ: Taj je zidar imao svoj posao, znači niste vi sada rješavali pitanje nečije
egzistencije, on je mogao raditi svoj posao.

LUČIJANO SANGALETI: Ja ne vidim Komunalca da rješava nečiju egzistenciju, nego da
radi posao.

LEO KATIĆ: Normalno neću komentirati ovo što je rekao vijećnik Čučević, činjenica je da
mi vodimo politiku, a primijetili ste to, uređenja Lastova, nadam se da ste primijetili da smo
čišći nego prije, niste vi jer vi loše vidite, ali ja sam vidio, mene vid još dobro služi i nadam se
da ćemo sa aktivnostima uređenja mjesta Lastova, to nije košenje, to je uređenje, nastaviti.
Znači  mi  trošimo novce,  zašto ne bi te novce trošili  svrsishodnije kroz naše poduzeće sa
kvalificiranom radnom snagom Sve druge insinuacije, uhljebljenja i ostaloga što očigledno
jedino znamo raditi, ovdje nemaju veze sa pameti, ovdje se radi o tome da je procjena da mi
naše  novce  svrsishodnije  ulažemo  kroz  našu  firmu  i  da  se  mi  počnemo  uređivati.  Svi
govorimo verbalno da želimo, a da bi to ostvarili moramo nešto konkretno poduzeti. Odluka
je donesena i ja vas uvjeravam da će Komunalac biti ono što mi dosada nismo imali nego smo
velike novce bacali  i  bacamo na uređenje i da nastavimo i sa skalinima i suhozidima i sa
uređenjem  ne  samo  mjesta  Lastova,  a  da  imamo  kroz  našu  firmu  osobe  koje  to  mogu
odrađivati i naše će biti da mi tjeramo našu firmu i direktora da po nekom planu te stvari i
realiziramo.

IVAN ČUČEVIĆ: Iz vaših usta u Božje uši.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ:  Ovo je znači do 30.06. , kod Državnih potpora, tamo sam vidjela u
Rebalansu da je 100.000,00 kuna od Županije došlo, je li stiglo ili nije stiglo?

LUČIJANO SANGALETI: Stiglo je, ali u drugom dijelu godine. 

LEO KATIĆ: To je 100.000,00 kuna koje daje Županija za subvenciju vode, a odnosi se na
sufinanciranje proizvodnje vode. Županijski proračun je na žalost mali, ovaj dio sredstava već
godinama sufinancira proizvodnju vode i tako nam pokušava pripomoći u velikim troškovima
tog sustava.

TONČI GRUGUREVIĆ: Ja podržavam sa obje ruke, voda je kvalitetna.

LUČIJANO SANGALETI: Slažem se.



TONČI GRGUREVIĆ: A onda, ako bude potrebno, iz Općinskog  se proračuna ako bude
mogućnosti, mogu dostaviti određena sredstva da bi se mogli zatvoriti servisi desalinizatora. 

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Imam ovdje još jedno pitanje, znači kod kratkoročnih obveza, neto
plaće su smanjene od duga 250.000,00 kuna na 78.000,00 kuna, što je razlika od 170.000,00
kn, ali obveze prema dobavljačima su porasle za 150.000,00 kuna. Znači ne plaćaju se računi,
nego se isplaćuju plaće.

LUČIJANO SANGALETI:  Ne bih se složio s tim. Naše se plaće isplaćuju, a ovaj razlog
ovome  što  su  dobavljači  povećani,  to  je  upravo  ova  investicija  u  pekari  i  investicija  u
vodovodu. Računi  su ispostavljeni  i  moraju biti  knjiženi,  a knjiženi  su prije ljeta jer  smo
pripremali sezonu da možemo proći ljetne mjesece.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Još jedno pitanje, veliki autobus, u kojoj je on fazi?

LEO  KATIĆ:  Veliki  autobus  je  u  raspadnoj  fazi,  gdje  je  struka  rekla  da  se  ne  isplati
popravljati, znači pojeo je sam sebe. Mi tu imamo nekoliko problema. Maloprije je Lučijano
spominjao problem leasinga kada je u pitanju kombi. Znači mi do sada nismo izašli iz duga
HBOR-a i mi smo osigurali donaciju autobusa od grada Dubrovnika, još nije stigao, to je
polovni autobus. Ovog se starog autobusa moramo riješiti. Imamo i svakodnevne probleme sa
mini busom, jer nama se ovdje na Lastovu događaju da se nama nova sredstva raspadaju, neću
sumnjati u odnos prema sredstvima za rad, ali to je katastrofa.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Oprostite, kredit za autobus ili mali kombi je još ostao?

LUČIJANO SANGALETI: Mini bus je otplaćen, još nije otplaćena smećara.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Znači i mali i stari autobus su isplaćeni?

LEO KATIĆ: Ja govorim o tome da nama sve to treba. Mi smo uplatiti 100.000,00 kuna za
nove  kontejnere,  čeka  nas  odvajanje  otpada,  jer  čemu  onda  5,5  milijuna  investicija  na
deponiju? Znači morat ćemo se drugačije ponašati, morati ćemo učiti ljude da se drugačije
ponašaju.

TONČI GRGUREVIĆ:  Svakako, sanirate deponij, a niste senzibilizirali  ljude da odvajaju
otpad.  Edukacija je potrebna, ali mi zaostajemo s tim, ali edukacija javnosti  je preduvjet. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Ovaj deponij  što se radi ide li  to preko Komunalca ili
preko Općine i koja je to firma.

LEO KATIĆ: Komunalac je komunalna firma pa kao takva ne može ugovarati sa Državom.
Ugovor između Države, a to je Fond za zaštitu okoliša i Općina Lastovo je bila i prije i kod
projektne dokumentacije, pa i sada kod izvođenja. Ja sam svojom Odlukom ovlastio da u ime



Općine, Komunalac sprovede postupak i javne nabave i svega ostaloga, jer je sastavni dio
povjerenstva i osoba iz Fonda i da je to sve odrađeno i da je izabran nadzor i projektantski
nadzor i to je jedna velika stvar koja je trajala tri mjeseca. Kada je uz suglasnost Fonda koji
radi reviziju javne nabave na Lastovu, onda  se izvršilo uvođenje u posao. U natječaju su
mogle biti samo tvrtke koje imaju certifikat od Fonda. Zato je broj ponuditelja bio manji nego
što bi inače bio.

TONČI GRGUREVIĆ: Kada je Komunalac bio u plusu? Ili je bilo kratkog vijeka. 

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Nikada.

LUČIJANO SANGALETI: Sezona je vrlo kratka.

ANITA JANČIĆ  LEŠIČ:  Mi  smo  bili  donijeli  Odluku  da  se  Komunalac  kandidira  za
koncesiju na rivi na Pasaduru. I koliko sam ja dobila informaciju, Komunalac se kandidirao,
međutim nije bio pravovaljani ponuditelj jer nije ponudio kompletnu dokumentaciju, odnosno
jamstvo bankovno ili financijsko ili kako se to već zove. Ja pitam zbog  čega se nije ponudilo
bankovno jamstvo s obzirom da ni Općina ni Komunalac nisu u nekakvim kreditima. Zašto
nije Općina kao svom poduzeću dala jamstvo, zato što bi ta obala, isto kao što je obala Ubli,
„zlatna koka“ za Komunalac i izvukao bi Komunalac iz masu problema. Zašto se ta prilika za
zaradu propustila?

LEO KATIĆ: Zato što Ministarstvo financija nije dalo suglasnost Općini Lastovo, a da bi
Općina Lastovo dala takav dokument mora imati  suglasnost Ministarstva financija,  što ne
traže općine i gradovi koji imaju suficit tj. koji imaju na prihodnoj strani samostalni izvor
prihoda koje pokriva njihovo poslovanje. 

LUČIJANO SANGALETI: Znači da bi dobili bankovnu garanciju, to znači da moramo biti
kreditno sposobni. Kada donesete njima tri zadnje godine poslovanje, oni vam kažu hvala
lijepa, doviđenja. Što hoću reći? Kada ja imam 5.000,00 kn plaću, ja se mogu zadužiti  za
1.500,00 kuna, a ja ovdje to nemam. Ja se slažem da bi to bilo izvrsno, ali što kada treba biti
realan.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Treba biti realan, ali mi ovdje govorimo o prodaji parcele, o prodaji
nekretnina, što je rasprodaja „obiteljskog srebra“, ali u slučaju da će ta rasprodaja donijeti u
budućnosti solidne prihode, a u to možemo biti sigurni, to nije posao koji će možda uspjeti,
možda neće, taj posao bi definitivno uspio, onda se u tom slučaju to isplatilo kandidirati i tući
na tom poslu, jer to je jedan od poslova koji bi Komunalac mogao preuzeti, a koji bi mu donio
financijsku dobit. Svi ovi drugi poslovi smeće, voda, prijevoz, oni su uvijek između plusa i
minusa, ali da će biti bajno, neće, na nas 700 nema teorije da bude bajno. Tako je bilo i tako
će biti.  Prema tome ja mislim da je ovo jedan veliki  propust,  da se tu trebalo puno više
potruditi da se to dobije, da taj unosan posao dobije Komunalac, jer to i druge općine rade i da
je to propust koji, mislim, nije trebalo napraviti. 



LUČIJANO SANGALETI: Vi kažete da je prilika propuštena i da je veliki propust – nije, iz
razloga što su rokovi žalbe i taj dokument sjedi negdje u Ministarstvu. Međutim, odakle nama
1,6 odnosno 2 milijuna kuna da  tamo uložimo.

LEO KATIĆ: Anita govori da to rade druge općine i gradove. Ja sam to nama govorio i prošli
puta,  pa  ću  vam  reći  slijedeće:  Radi  se  o  županijskim  koncesijama,  međutim  Županija
Splitsko – dalmatinska dodjeljuje tvrtkama u vlasništvu gradova i općina koncesije. Županija
Dubrovačko  –  neretvanska  ne  dodjeljuje,  već  raspisuje  natječaje.  Prema  tome,  nije  isti
tretman, Županija splitska je na Visu dodijelila koncesiju na rivu u Visu tvrtci Komunalac u
vlasništvu grada Visa. DNŽ to ne radi, jer se radi o političkoj odluci koju DNŽ nikada nije
donijela, to je vezano za ono što je govorila Anita,  oni nemaju problema sa natječajima i
bankovnim garancijama, jer dodjeljuju. Kada je riječ o „srebru“, da li je naše blago i srebro
ruševna baraka u Zaklopatici. Ja mislim da to nije naše „srebro“, nego ruglo i ako netko misli
da onako mora ostati ruševna baraka na središnjoj rivi u Zaklopatici, onda kada bude ta tema
neka ne prodaje. U čemu je problem?

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Nije riječ da se ne prodaje nego da se pametno iskoristi.

LJUBO JURICA: Imate li još kakvo pitanje za direktora Komunalca?

Vijećnici su financijsko izvješće primili na znanje.

TOČKA 6. VIJEĆNIČKA PITANJA

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Ovako, Ljiljana Jurica je građanka mjesta Lastova, koja je lišena
poslovne sposobnosti, njena mama je umrla, ona je sada na Lastovu. Ja nisam njen službeni
ovlaštenik, ovo govorim kao građanin i vijećnik, ona je pod ingerencijom Centra za socijalnu
skrb,  u  to  su  se  uključili  građani  Lastova,  međutim  stvar  je  oslobađanje  od  komunalne
naknade, odnosno da bi trebali donijeti odluku, po meni, da se sva ona plaćanja koja ona ima
prema Općini Lastovo, a to Općina Lastovo može donijeti, to komunalna naknada, ne znam
da li  tu  spada voda od strane Komunalca,  pošto ona već mjesecima  nije riješila  maminu
penziju, to joj rješava Centar za socijalnu skrb, da se ona oslobodi od tog plaćanja, da mi
donesemo odluku da se ona oslobodi od plaćanja komunalne naknade i onih plaćanja koje je
mi možemo osloboditi.  To je moj prijedlog, prvo zato što mirovina nije riješena, a i kada se
riješi imat će malu mirovinu i to je osoba riješena poslovne sposobnosti za koju brine Centar
za socijalnu skrb.

LEO KATIĆ: Tu postoje formalni problemi koje moramo sačekati. Ovdje imamo situaciju da
su mama i kćer trebale ići u dom, nakon toga imamo problem da je mama, dok je bila živa,
odbila dom. Ja sam nagovorio Jakicu Jurica da se prihvati skrbništva nad Ljiljanom Juricom,
u ono vrijeme, da ne bi išla u dom, onda je to rješenje Centar trebao sprovesti i mi da bi
sproveli  zaključak  Anita,  mi  ćemo  to  zaključiti  da  nadležni  obave  svoj  posao,  nećemo
prejudicirati  stvar,  gdje  se  nije  formalno  riješio  problem,  jer  Ljiljana  Jurica  mora  postati



korisnik mirovine. Prema tome treba donijeti općeniti zaključak da se one vrste obveza, a radi
socijalnog slučaja, ne zadužuje.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Barem privremeno da se oslobodi dok se ne vidi sa Centrom kako će
oni riješiti slučaj.

STJEPAN JURICA: Ja bih ovo prihvatio s jednom nadopunom, ukoliko sve ovo što ste vi
naveli ne podmiruje Centar za socijalnu skrb, ja dižem ruku za to.

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Trenutno ona dobiva račune, a ona nema prihode. A što će kasnije
biti ja u to ne ulazim.

STJEPAN JURICA: Ja se sve to  slažem što ste  rekli  i  ponavljam ukoliko njoj Centar  ne
podmiruje sve te obveze o kojima vi to pričate, ja sam za to. To mi ne znamo, ali ukoliko
Centar to podmiruje . . . 

LEO KATIĆ: Donesimo zaključak da se do rješenja statusa Ljiljane Jurice ne vrši zaduženje
iz pozicije Općine Lastovo.

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen slijedeći

Z a k l j u č a k

Ljiljanu Juricu  se  neće  zaduživati  od  strane  Općine  Lastovo  dok  se  ne  riješi  njen  status
korisnika obiteljske mirovine.

TONČI GRGUREVIĆ: Imam nekoliko pitanja. Načelniče, vi kao načelnik Općine Lastovo ne
poštujete Odluku Općinskog vijeća, a radi se o istezalištu, parkiranje izvučenih brodica.

LEO KATIĆ: Vijećniče, Leo Katić načelnik Općine Lastovo poštuje sve odluke Općinskog
vijeća. 

TONČI  GRGUREVIĆ:  Kako  kada  se  brodice  parkiraju  tamo  gdje  je  Općinsko  vijeće
zabranilo.

LEO KATIĆ: Znači, ja sada govorim kao načelnik Općine, ne kao Leo Katić, službe koje
trebaju to riješiti, dat im je nalog da to riješe. 

TONČI GRGUREVIĆ: Ali to nije izvršeno. 



LEO KATIĆ: Ja sam to rekao prije par mjeseci, ovdje imate samo dva rješenja: ili će onaj čiji
je to posao raditi ili će morati poći kući i onda će Leo Katić biti onakav kakvog me je opisao
dr. Čučević.

TONČI GRGUREVIĆ: Poslije donošenja Prostornog plana, rekli ste da ćete ubrzo napraviti
Ciljane izmjene,  a mene zanima marikultura. 

LEO KATIĆ: Ja sam tada tebi rekao, sada ću ponoviti, nakon onih Ciljanih izmjena nema
novih Ciljanih izmjena, jer to u Zakonu ne postoji, nego sam rekao da ćemo mi zahvaljujući
Odluci Župana o Izmjeni i dopuni Prostornog plana, otvoriti  postupak izmjene PP Općine
Lastovo, a time i o tome raspravljati.

TONČI GRGUREVIĆ: Dobro da ne bude . . . .

LEO KATIĆ: Moram reći da smo mi u predprijedlogu Župana, uputili kao Općina Lastovo
teme za izmjene, među kojima je i to. Kada Župan otvori prijedlog i dođe u Općinu Lastovo,
mi u tom prijedlogu idemo sa našim željama, mi Općinsko vijeće, ali kada to dođe na stol.

TONČI GRGUREVIĆ: Parapet koji je sa auto nezgodom srušen nasuprot banke, koštala je
kazna 2.000,00 kuna, po meni osobno za te se je novce moglo i obnoviti, a ono još uvijek stoji
kako je.  
Interesira me nadalje, svi smo svjedoci štetama u Hrvatskim šumama. Park prirode na otoku
Lastovu je zaštita prirode, prema tome osobno smatram i zaštita i šuma i šumskog zemljišta,
što  nije  do  sada  napravljeno  apsolutno  ništa,  a  na  Vaš  dopis  prema  Hrvatskim  šumama
odgovorili su sa slanjem inženjera i lugara, što su zatekli to su isćekićali i popisali, ali ovo
stavljam akcenat baš na Park prirode što od osnutka do dana današnjega nisu apsolutno ništa
poduzeli u zaštiti šumskog pokrova na otoku Lastovu. 
Imamo u Kneževoj ulici meja koja je poradi proširenja same ulice Kneževe srušena i poslije
adaptirana donekle, da bi trebalo poradi uređenja samoga, ne kažem to odmah, ali već i onim
stanovnicima reći kada ćemo to napraviti. Već su i oni sami napravili to rušenje da bi auti
mogli komotnije proći i čini mi se da je došlo vrijeme, a prošlo je i četiri godine, da bi to
mogli dovesti u funkciju koja je prikladna. Da ne budemo uređivali Pjevor, a tamo da ostane, i
tamo idu gosti.
Hidroavion, do godine ide na Vis jer su dobili sve potrebno. Ovdje sam pitao našu pročelnicu,
koje danas nema, što se toga tiče, da Župan nije odobrio koncesiju. To bi bilo dobro, jer u
onom programu što ste dali nama vijećnicima, a čini mi se da je samo mali broj vijećnika
odgovorio na to, prioritet dolaska većeg broja ljudi na Lastovo. 
Još bih rekao o Euro fondovima, imamo njih troje koji su bili na naobrazbi da se usavrše za
pisanje tih programa, ali nigdje se ne spominju Euro fondovi, u Ministarstvu turizma da će to
biti  iz  predpristupnih  fondova,  ali  mi  kao  Općina  nismo  ništa  kandidirali,  neki  kapitalni
program da bi Euro fondovi to mogli izfinancirati.  Gospodin donačelnik je rekao da nema
participacije, odnosno da bi Općina trebala snositi financijski postotak  - nekih 20,30%, da bi
se moglo nešto kompletirati. Ali opet ću se vratiti na kanalizaciju i kako je načelnik rekao
cijelog otoka, jer se jedino tako može egzistirati, odnosno može proći kada se kandidira. Po



meni je u Zaklopatici ekološka katastrofa. Kapitalna investicija bi bila dobra za to. Da li treba
za to neka prostorno planska dokumentacija?

LEO KATIĆ: Idejno rješenje.

TONČI GRGUREVIĆ: Prema tome,  eto.  Dalje,  lastovski turizam, bili  smo rekli  da ćemo
napraviti tematsku sjednicu, međutim toga nema ni dan danas. 

STJEPAN JURICA: Samo da kažem. Nemojmo raditi  ove stvari,  mislim na predsjednika,
neka pogleda Poslovnik, ne možeš doći i postaviti osam vijećničkih pitanja i uzurpirati mene.

TONČI  GRGUREVIĆ:  Ja  sam  se  unaprijed  ispričao  i  ovdje  piše  „vijećnička  pitanja“,
množina.

LJUBO JURICA: Ovdje piše da svaki vijećnik ima pravo pričati 10 minuta i ne smije ga se
prekinuti.

MARČELINO SIMIĆ: Što se tiče hidroavionskog pristaništa, tu je neosporno da je tu kriv
Župan ili netko drugi iz Županije. Kriv je, po meni, investitor. Ja sam preuzeo obvezu i imali
smo sastanak u Dubrovniku sa Županom i gospodom Banovcem i Klaićem, te je utvrđeno da
je  investitor  ispustio  iz  natječaja  kopneni  dio  koji  mu  je  bio  neophodan  za  smještaj  tri
kontejnera za prihvat putnika.  Na žalost  to je ispustio i  ispustio je prilaz na pontone koji
prolaze preko Carinarnice, a to je državni dio obale, odnosno luke. Nakon 2-3 mjeseca će
raspisati novi natječaj, znači početkom prosinca 2014. U Dubrovniku smo se dogovorili da tu
nema uopće problema, svi su podržali hidroavionsko pristanište i da će do kraja prosinca biti
izabran koncesionar i do kraja siječnja 2015. će biti potpisana koncesija i da ćemo to završiti. 

ANITA JANČIĆ LEŠIĆ: Je li to vezano za luku Ubli. Vela Luka već gradi novu luku, mi isto
imamo u planu . . .

MARČELINO SIMIĆ: Dogovorili smo da Županijska uprava financira cijeli projekt, znači
fali  nam još tri  projekta.  Jedan je projektna dokumentacija  za luku Ubli,  jedna je Studija
utjecaja na okoliš i još neka studija, to je nekih 230.000,00 kuna i do kolovoza 2015. treba biti
gotovo i slijedeći natječaj, a s obzirom da je naša luka Ubli male vrijednosti, dogovorili smo
da tri luke idu u natječaj.  Prihvatili smo onu jeftiniju varijantu luke Ubli, mislim da je nekih
23 milijuna kuna. To ide u natječaj slijedeću godinu, to smo riješili kroz neke druge fondove
koje rješava Županija i mislim da je to uredu. U svakom slučaju projekt ide. 

LEO KATIĆ:  Treba tu  reći  da smo isto  izgubili  nekoliko godina,  tu  je priču gurao bivši
načelnik  nekoliko  godina,  tek  smo  u  prošlu  srijedu  utvrdili  projektni  zadatak,  od  dvije
varijante je napokon utvrđena jedna i Lučka uprava je raspisala javnu nabavu za ugovaranje
glavnog projekta za građevinsku dozvolu koja mora biti gotova do kraja kolovoza. Izgubili
smo vrijeme, mi na Lastovu gubimo vrijeme. Vela Luka i Lastovo su u isto vrijeme započeli
sa idejnim rješenjima. Sada se moramo moliti da Lučka uprava izvrši svoju zakonsku obvezu



u rokovima, da bi se išlo dalje. U toj varijanti se ne ugrožava postojeća rampa, nego ide ona
varijanta druge rampe kod malog svjetionika i time omogućava luci Ubli da ima dvije rampe
što je za budućnost Lastova dobro. 
Da odgovorim, do sada je bilo u nezaštićenim područjima kanalizacija direktno u more. U
otpadnim vodama nema separacije i u more ide sve. To je ono što se radi u projektu mjesta
Lastova. Prije smo pričali zašto idemo u uređenje cijelog mjesta Lastova. Što se tiče zahvata
parapeta, meja itd. to je sastavni dio našeg posla, to je ono što ćemo raditi sami da ne plaćamo
visoke cijene. Možemo direktno iz tvrtke to raditi. 
Prije smo govorili o tome što je kandidirano, znači Gornja luka i Ubli, u Europski Fondu za
turizam, koji se radi kroz Ministarstvo turizma, i tu ćemo se kandidirati krajem siječnja kada
izađe natječaj Fonda ruralnog razvoja. Prema to je ono što mi kao Općina možemo i činimo i
učiniti ćemo. 

TONČI GRGUREVIĆ: Ja sam ovdje da vas potičem.

LEO KATIĆ: Ja to tako i razumijem. Moram reći da se ne možemo javiti na natječaj koji nije
još raspisan.

TONČI GRGUREVIĆ: Sve je meni jasno, samo da se nešto okreće, mora se okretati.

LEO KATIĆ: Isto mislimo.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Imam pitanje, ova cesta koja se sada proširuje gdje je bila
uska, kako se to riješilo,  je li to . . . 

LEO KATIĆ: Vrlo teško i vrlo skupo.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Tko to plaća i kako.

LEO KATIĆ: Znači vrlo teško, vrlo skupo, ali moramo to učiniti za nas, uspješno je, znači
nakon sedam mjeseci  vratiti  u pojačano održavanje Hrvatskih cesta,  znači  firma Hrvatske
ceste Zagreb i radi se zahvat koji se radi i radi se još nekoliko zahvata. Radi se o trojnom
sporazumu  Hrvatske  ceste,  Županijska  uprava  za  ceste  i  Općina  Lastovo  s  kojim  će  se
zahvatom raditi proširenje na Državnoj cesti  . . . 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Imovinsko pravno, kako je to riješeno?

LEO KATIĆ:  Tako da je čovjek darovao, na žalost ono što nije učinio prije par godina, učinio
je prošle godine. Meni je žao što to nije onda učinjeno, jer nam je to sada problem. Raditi će
se dakle to, nije još razriješeno tamo lokva, kada se radio trg sv. Petra ispred crkve sv. Petra i
još  to  nije  riješeno,  ali  se  nadam da  će  se  riješiti  kod izvođenja  i  raditi  će  se  struganje
Dragovode svih onih valova na cesti i još  na šest mjesta prema Skrivenoj Luci i još prema
Pasaduru iz  općinskih sredstava između drugog i  trećeg  reda nakon završetka vodovodne
mreže,  sa rješenjem okuke poviše kuće Adija Rizvanovića i još dva okretišta. 



Morali smo rješavati opskrbu strujom Groblje, jer je struja tamo nelegalno i moramo ići u
zasebnu opskrbu i prilika je zato što je sve raskopano da to i učinimo kod ovog asfaltiranja. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Igrom slučaja to je ispod moje kuće što je bor narastao i
žile su podigle asfalt. Meni to odgovara da je to bor podigao, jer to su ležeći policajci, zato što
tamo djeca ravno iz kuće izlaze na cestu. Nema trotoara, nema pregleda i na žalost jako puno
vozača prebrzo tamo vozi. Djeca tamo idu preko ceste, idu na more, idu do autobusa, idu gdje
god da idu i tamo je preopasno. Meni je drago da je tamo cesta neispravna. Ja bih molila, kako
sam molila i u prethodnom mandatu da se na ulaz u Ubli stave ležeći policajci, zato što su
naša djeca u pitanju, a kojih ima jako malo, i bez obzira malo ili puno, treba ih čuvati. 

LEO KATIĆ:  Kod sanacije  kolnika  u  Dragovodi,  tu  imamo  dva problema,  ja  nisam dao
suglasnost ŽUC-u za sječu borova, to je bio preduvjet za sanaciju, ali nisam dao suglasnost jer
kako bi to izgledalo, borovi koliko toliko stvaraju ljepotu. Veliki problem su ležeći policajci,
mi pregovaramo s njima o tome, ali to što piše 30 nije ništa, treba neka fizička prepreka, ali ja
se slažem s tobom da treba nešto učiniti, jer vozači ne poštuju znakove. 

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ:  Kako god učinili, i tko god učinio, samo da budu ležeći
policajci.

LEO KATIĆ: Nama nije problem to kupiti, ali ŽUC mora dati suglasnost.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ:  A možemo ga kupiti i vidjeti što će biti.

LEO KATIĆ: Ako ŽUC to ne napravi, onda će nas kazniti.

ANNETTE MUFIĆ TROJKOVIĆ: Onda se pobrinite za to.
Ulazi se od vinog polja brzo, a tamo su one zgrade gdje žive djeca,  znakova se nitko ne
pridržava.

LJUBO JURICA: Ima li još pitanja?

TONČI GRGUREVIĆ: Ma imao sam još, ali pošto me Stjepan Jurica prozvao . . . .

Dovršeno u 11.30 sati.

Prema tonskom zapisu                                                                         PREDSJEDNIK
zapisnik napisala

Gordana Šutić                                                                                          Ljubo Jurica


